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NIEUWE  
SUBSIDIEREGELING  

VOOR 
ENERGIEBESPARING 

IN DE SPORT

met 2014. Dit jaar konden sportverenigin-

gen de belasting op hun energierekening 

over het voorgaande jaar dus voor het 

laatst terugvragen. De ecotaks – ook wel 

energieheffing of regulerende energie-

belasting genoemd – was een milieube-

lasting op energie. In de oorspronkelijke 

wet was een uitzondering opgenomen 

waarin werd aangegeven dat onder 

andere sportverenigingen de ecotaks niet 

hoefden te betalen. Omdat de ecotaks 

wel standaard werd verrekend, en dus 

betaald, konden sportverenigingen via 

hun sportbond tot dit jaar in aanmerking 

komen voor teruggave van (een deel van) 

de betaalde ecotaks op de elektriciteits- 

en de gasrekening. Veel verenigingen 

met een eigen accommodatie maakten 

hiervan gebruik. De afschaffing leidde 

dan ook tot de nodige beroering, maar 

H
oewel steeds meer sport-

clubs energiebewust zijn en er 

bijna wekelijks wel ergens een 

vereniging zonnepanelen laat 

plaatsen, is er nog een we-

reld te winnen als het gaat om 

duurzaamheid van sportaccommodaties. 

Daarom is er nu geld beschikbaar voor 

verenigingen die daarin willen investeren. 

Dat staat in de nieuwe subsidierege-

ling Energiebesparing en duurzame 
energie sportaccommodaties, die al een 

tijdje in ontwikkeling was, maar begin 

september officieel gepubliceerd werd. 

De regeling wordt uitgevoerd door de 

Rijksdienst voor Ondernemend Nederland.

Van ecotaks naar subsidie
Met de regeling ontstaat een alternatief 

voor de ecotaksregeling, die liep tot en 

minister Schippers liet in maart van dit jaar 

naar aanleiding van Kamervragen van de 

Kamerleden Bruins Slot (CDA) en Omtzigt 

(CDA) al weten dat er een nieuwe regeling 

aan zat te komen en dat zij niet verwachtte 

dat de financiële stabiliteit van sportvereni-

gingen, waarover onder andere de KNVB 

zich zorgen maakte, in gevaar zou komen.

Ledverlichting, zonnepanelen en 
zonneboilers
De nieuwe regeling is in overleg met 

NOC*NSF, de grootste sportbonden, Ver-

eniging Sport en Gemeenten en de Stich-

ting Waarborgfonds Sport opgesteld en 

gaat vanaf 1 januari 2016 in. Hoewel het 

subsidiebudget (tot 2020 jaarlijks 6 mil-

joen) afkomstig is van het ministerie van 

VWS, valt de subsidieregeling onder de 

Kaderwet EZ-subsidies. De regeling draagt 
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Begin september maakte de rijksoverheid bekend dat sportverenigingen die maatregelen  
nemen om hun energieverbruik te verminderen, vanaf 2016 kunnen rekenen op een subsidie  

van 30% van de investering. Daarmee wil de minister stimuleren dat sportverenigingen  
duurzamer en energiezuiniger worden.



bij aan de energiebesparingsdoelen, zoals 

afgesproken in het Nationaal Energie-

Akkoord, door het benutten van het poten-

tieel aan energiebesparing bij sportvereni-

gingen en sportstichtingen. De regeling is 

dan ook gericht op het stimuleren van het 

doen van investeringen in energiebespa-

ring en de toepassing van duurzame ener-

gie ten behoeve van sportaccommodaties. 

Volgens het ministerie is nog veel winst 

te behalen op de energierekening, die 

gemiddeld tien tot twintig procent van de 

begroting van sportverenigingen uitmaakt. 

Op de aanschaf van zaken als een zon-

neboiler, zonnepanelen, ledverlichting, 

isolatie en andere maatregelen op het 

gebied van verlichting, verwarming en ven-

tilatie, water, bouwkundige maatregelen 

en duurzame energieopwekking kan de 

sportvereniging nu 30% subsidie krijgen. 

Indien een sportstichting de aanvrager is 

kan 15% subsidie worden verkregen. De 

subsidie wordt bovendien nog eens met € 

500 verhoogd als een maatregel, waarvoor 

subsidie wordt aangevraagd, gebaseerd is 

op een energieadvies. Voorwaarde is wel 

dat de sportvereniging meer dan € 3.000 

euro investeert in deze maatregelen. De 

maximale subsidie betreft € 125.000 per 

jaar per maatregel. Als ze hiervoor geld 

moet lenen, komt de vereniging vanaf nu 

ook in aanmerking voor een borgstelling 

bij Stichting Waarborgfonds Sport (SWS). 

Die kan er middels het verstrekken van 

zo’n borgstelling voor zorgen dat clubs 

tegen gunstige voorwaarden bancair 

kunnen lenen voor deze investeringen.

Wordt de regeling een succes?
In plaats van een subsidie op groot-

verbruik komt er nu dus een subsidie 

op voorzieningen, die hopelijk leidt tot 

een structureel lager energieverbruik. 

Maar het is al even genoemd: er zijn 

ook zorgen van sportbonden omtrent de 

nieuwe regeling. Waar met de ecotaks-

regeling simpelweg toch al gemaakte 

kosten teruggevraagd konden worden, 

komt er nu wel wat meer kijken bij het 

maken van aanspraak op extra gelden. 

Want er is natuurlijk alleen subsidie 

beschikbaar als er ook daadwerkelijk 

geïnvesteerd wordt. En dat kan wel 

degelijk een drempel vormen voor veel 

sportverenigingen. Veel verenigingen 

doen al aan energiebesparing, bijvoor-

beeld door gebruik te maken van groene 

stroom of met voorzieningen als hr-ver-

warmingsketels en isolerende beglazing. 

De voorzieningen waarmee de meeste 

winst valt te behalen zoals ledverlichting, 

zonnepanelen en warmtepompen komen 

nog minder voor, maar daarmee zijn 

dan ook flinke investeringen gemoeid.

Het Mulier Instituut constateerde onlangs 

dat jaarlijks circa 6.000 verenigingen 

(een kwart van het totaal aantal) gebruik 

maakte van de mogelijkheid om ecotaks 

terug te vragen. Zo’n 8.000 verenigingen 

die dat ook zouden kunnen doen omdat 

ze een eigen accommodatie of een eigen 

kantine hebben, deden dat echter niet. Het 

is de vraag of die verenigingen wel bereikt 

gaan worden met de nieuwe subsidiere-

geling. Er zal een grote uitgave gedaan 

moeten worden waarvoor financiering 

gezocht moet worden en er moet rekening 

worden gehouden met terugverdienpe-

rioden. Bovendien zal de vereniging zelf 

ook over de nodige technische kennis 

moeten beschikken of die moeten bin-

nenhalen om aanbiedingen, kwaliteit van 

materialen, aannemers en installateurs 

te kunnen beoordelen. Sportbonden 

van verenigingen met eigen accommo-

daties, gemeenten en NOC*NSF zullen 

flink gaan inzetten op voorlichting en 

begeleiding, maar of de nieuwe rege-

ling ook inderdaad gaat leiden tot meer 

duurzame en energiezuinige sportver-

enigingen zullen we moeten afwachten.

  

Voor meer informatie: http://www.rvo.

nl/subsidies-regelingen/subsidierege-

ling-energiebesparing-en-duurzame-

energie-sportaccommodaties. 

ER IS NATUURLIJK ALLEEN 
SUBSIDIE BESCHIKBAAR ALS 
ER OOK DAADWERKELIJK 
GEÏNVESTEERD WORDT
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